## **Career-boosting scholarships**



# 2<sup>nd</sup> ESKAS Alumni Survey 2023 for the Federal Commission for Scholarships for Foreign Students (FCS)

David Weibel & Fabian Kraus, w hoch 2 GmbH

#### **Summary:**

As in 2016, former ESKAS alumni were asked about their experiences with the ESKAS scholarship. Several scholarship cohorts were contacted, including the **2016-2021 cohorts** as well as the **1996-2015 cohorts that had already been surveyed in 2016**. A total of 1,323 alumni took part in the survey:

- 2016–2021 cohorts: n = 642, response rate 67.4%
- 1996–2015 cohorts: n = 681, response rate 65.2%

The survey focused on (1) career trajectory, (2) geographical mobility, (3) ties with Switzerland and (4) experiences during the ESKAS scholarship period.

The 2016 survey showed that alumni generally considered ESKAS scholarship to have been very positive and important for their careers. These findings were also confirmed in the current survey. In terms of the **career trajectory of ESKAS alumni**, the survey of 2016-2021 cohorts revealed that most scholarship holders were interested in pursuing an academic career and many alumni felt that the scholarship had been an important milestone. These findings were confirmed by the respondents from the 1996-2015 cohorts who had originally taken part in the previous survey. These ESKAS alumni had managed to improve their career situation in the non-academic sector for the most part but also in the academic sector with regard to when the first survey was conducted.

Both cohorts surveyed show a high level of **geographical mobility**. Around half of ESKAS alumni took up employment outside their country of origin after the scholarship. The high level of mobility suggests that the scholarships enable ESKAS alumni to establish an international network of professional and personal contacts over many years.

Ties with Switzerland are not lost despite the high level of mobility. Both the 2016-2021 cohorts and the older 1996-2015 cohorts maintain regular personal and professional contact with people they met thanks to the ESKAS scholarship. It is particularly important to note that long-term contacts with Swiss higher education institutions continue even after the scholarship period has ended. The academic supervisor of the supervising university plays an important role in this, and the majority of the older 1996-2015 cohorts are still in contact with them. The lively contacts maintained by ESKAS alumni confirm that the Swiss Government Excellence Scholarships have been very effective in achieving the objective of fostering international dialogue and research cooperation between Switzerland and other countries.

Finally, the results show that ESKAS alumni had very good overall **experiences during the scholarship period**. The respondents stated that they received strong support from the supervising university and acquired important skills during the scholarship period. Professional skills (e.g. 'research skills') and the ability to work in an intercultural environment (e.g. 'intercultural skills') were particularly important here.

Overall, the results paint a very positive picture of the scholarship: the alumni surveyed are very satisfied with the way the scholarship was organised and feel that their experience was very beneficial on both a personal (e.g. establishing a network) and professional (e.g. acquiring research skills) level and helped to advance their careers. In particular, the new survey of the 1996-2015 scholarship cohorts confirms this assessment and shows that ESKAS alumni have pursued successful international careers in both academic and non-academic contexts. ESKAS alumni are correspondingly grateful and appreciative of ESKAS. In a general comments field, many of the respondents explicitly expressed their gratitude for having received the ESKAS scholarship and highlighted the solid and reliable work done by the Federal Commission for Scholarships for Foreign Students (FCS).

## **Career-boosting scholarships**



2e enquête ESKAS Alumni 2023 pour Commission fédérale des bourses pour étudiants étrangers (CFBE)

David Weibel & Fabian Kraus, w hoch 2 GmbH

#### Résumé:

Dans le cadre de la présente étude, d'anciens boursiers CFBE ont été interrogés sur leurs expériences avec la bourse CFBE, comme cela avait déjà été le cas en 2016. Différentes cohortes ont ainsi été contactées : d'une part, les boursiers des années 2016 à 2021, d'autre part, les boursiers des années 1996 à 2015 qui avaient déjà été interrogés en 2016. Au total, 1323 alumni CFBE ont participé à cette enquête :

- Années 2016-2021 : n = 642, taux de retour de 67,4 %
- Années 1996–2015 : n = 681, taux de retour de 65,2 %

L'enquête portait sur (1) la biographie professionnelle, (2) la mobilité géographique, (3) les liens des alumni avec la Suisse et (4) les expériences générales faites pendant la durée de la bourse CFBE.

Les résultats de l'enquête viennent confirmer ceux de l'enquête de 2016 ayant montré que les alumni estiment que la bourse CFBE a été globalement très positive et importante pour leur carrière. En ce qui concerne la biographie professionnelle des alumni CFBE, il apparaît que les boursiers des années 2016 à 2021 souhaitent majoritairement poursuivre des carrières académiques et que la bourse représente à cet effet une étape importante pour de nombreux alumni. Ces aspirations sont confirmées concernant les boursiers des années 1996 à 2015, qui montrent que, depuis la première enquête, les alumni CFBE ont réussi à progresser professionnellement dans le domaine non académique, mais aussi et surtout dans le domaine académique.

Dans les deux cohortes interrogées, on constate une forte **mobilité géographique**. Environ la moitié des alumni CFBE travaillent en dehors de leur pays d'origine après avoir obtenu une bourse. Cette grande mobilité suggère que les boursiers parviennent, grâce à la bourse, à se constituer un réseau professionnel et privé à l'échelle internationale pouvant perdurer pendant de nombreuses années.

Malgré la grande mobilité des alumni CFBE, leurs **liens avec la Suisse** se maintiennent dans le temps. Tant les boursiers des années 2016 à 2021 que ceux des années 1996 à 2015 entretiennent des contacts réguliers avec des personnes qu'ils ont rencontrées grâce à la bourse CFBE. Ces contacts sont aussi bien de nature privée que professionnelle. Il convient de souligner ici que des contacts de longue durée avec les institutions universitaires suisses sont maintenus même après expiration de la bourse. Les superviseurs académiques des hautes écoles qui encadrent les boursiers CFBE jouent un rôle important à cet égard, et la plupart des boursiers des années 1996 à 2015 sont encore en contact avec eux. Les nombreux contacts entretenus par les alumni montrent que l'objectif des bourses CFBE, à savoir promouvoir les échanges internationaux et la collaboration en matière de recherche entre la Suisse et d'autres pays, est pleinement atteint.

Pour finir, les résultats montrent que les alumni CFBE gardent un souvenir globalement très positif de **leur expériences générales faites pendant la durée de la bourse CFBE**. Les personnes interrogées indiquent avoir été bien soutenues par les établissements des hautes écoles qui les ont encadrées et estiment avoir acquis des compétences essentielles pendant la durée de leur bourse. Les compétences professionnelles (par ex. les « Research Skills ») et interculturelles (par ex. les « Intercultural Skills ») jouent un rôle particulièrement important dans le cadre des bourses CFBE.

Les résultats donnent dans l'ensemble une image très positive de la bourse : les alumni interrogés sont très satisfaits de l'organisation de la bourse CFBE et estiment que cette dernière leur a été très bénéfique tant sur le plan personnel (par ex. établissement d'un réseau) que professionnel (par ex. acquisition de nouvelles connaissances en matière de recherche) et qu'elle les a aidés à faire progresser leur carrière. Il ressort notamment de la nouvelle enquête menée auprès des boursiers des années 1996 à 2015 que cette estimation est fondée et que les alumni CFBE parviennent à mener des carrières internationales, tant dans le domaine académique que non académique. Par conséquent, les alumni CFBE se déclarent reconnaissants envers la CFBE et accordent une grande valeur à la bourse qu'elle octroie. De nombreuses personnes interrogées ont explicitement, dans un champ de texte libre, exprimé leur gratitude pour la chance qu'elles ont eu de bénéficier d'une bourse CFBE et ont souligné la qualité et la fiabilité du travail de la commission des bourses.